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Někdo by možná řekl, že když nic nezaséváme, nic zvláštního se nestane, prostě tam nic
neporoste. Zkoušel jsi to někdy?

Máš zahrádku nebo jen truhlík za oknem, do kterého občas zaprší? I když tam nic nezaseješ,
přesto tam něco vyraší! Zaručeně! Určitě tam vzejde nějaký plevel nebo doslova „nálet“.
Nálet jsou takové ty keříky nebo větve, co rostou třeba v dešťových žlabech nebo na
střechách starých budov. Nikdo je tam nezasadil, ale jsou tam a celkem se jim daří.
Podobně to funguje v lidských srdcích. Když se do nich nezasévá Dobré zrno, houževnatě
v nich roste plevel donesený z okolí. A někdy je to doslova dřevnatý nálet, který je těžké
vykořenit.

Povídali jsme si postupně s několika lidmi v nákupní středisku a byl jsem zase překvapený,
jakým promyšleným (a zjevně ďábelským) naukám naši lidé věří. A zdá se, že jsou o nich
skálopevně přesvědčeni! Prý jim to „funguje“!
Někteří křesťané říkají, že se snaží nejdřív vytrhat plevel nebo odstranit kamení, aby pak
mohli účinně zasévat. A tak se s nevěřícími dohadují na různá témata, aby jim vyvrátili jejich
postoje a přesvědčení nebo jen dojmy. Jasně, někdy je dobré ukázat souvislosti nebo věci
objasnit, nicméně Pán Ježíš těm snaživcům, co by chtěli trhat koukol mezi pšenicí, říká:
„Nechejte obojí až do žně!“ (Matouš 13,24-43) Podstatné je, aby tam bylo hojně zaseto dobré
zrno, které se chytne a dozraje ke žni.

Štvou tě hloupé nebo i protibožské kecy tvých nevěřících známých? Jejich pověry a podivné
praktiky? Úplně chápu, že někdy se Ti chce proti nim bojovat. Ale Pán Ježíš i apoštol Pavel
jasně říkají, že čím hojněji zaséváme dobré zrno – Dobrou zprávu, tím větší bude úroda
a tím méně prostoru bude mít plevel. Tak se do toho pusťme! Vytrvale, dlouhodobě, věrně,
s mnoha modlitbami.
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